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Již učitel národů Jan Amos 
Komenský razil heslo: Škola 
hrou. A takové učení, kte-
ré vlastně ani nevypadá jako 
učení, si mohou užívat děti na 
některých jihlavských základ-
ních školách, kam učitelka Ale-
na Tkadlečková občas dochází 
a dětem předává informace tzv. 
tematickou výukou.

Veronika Dawidowicz �

Ve 2. A na Základní škole T. G. 
Masaryka jsou již od půl osmé ve 
třídě nachystány židličky do kruhu a 
děti se těší na to, co je dnes čeká. A 
já se těším s nimi.

Učitelka Alena Tkadlečková se 
svou tematickou výukou je zde 
poprvé a děti čeká téma Různou 
dopravou celou Jihlavou.

Na začátek hodiny dočasná paní 
učitelka Alena zapaluje uprostřed 
kruhu svíčku, která symbolizuje, že 
se nám po dnešní hodině rozsvítí.

Z čehož jsem nejspíš nadšená ještě 

Když učení není učení

NĚKTERÉ děti si kupovaly jízdenku na vlak vůbec poprvé v životě, jiné byly už 
zkušené z výletů s rodiči. Foto: Veronika Dawidowicz

Čtyři besedy poradí, 
jak se bránit

V pondělí 27. března se konala prv-
ní ze série besed o tom, jak se ubrá-
nit podvodům. Besedy pořádá jihlav-
ský spolek Nebojte se policie, jehož 
vedoucím je Antonín Křoustek.   

„Jedná se o projekt pod názvem Jak se 
bránit! Pomoci by mohl především seni-
orům, kteří jsou v současné době nejvíce 
ohroženi novými podvody,“ vysvětluje 
Křoustek důvod pořádání čtyř besed. 

V nich budou upozorňovat na nové 
formy podvodů. První z besed byla 
věnována obraně proti podvodům na 
internetu a sociálních sítích. 

Druhá beseda se má uskutečnit 29. 
května a je určena tématu Jak se brá-
nit při nákupu zboží. Přednášet zde 
bude tiskový mluvčí České obchodní 
inspekce.

Třetí a čtvrtá beseda se uskuteční 
na podzim. Nesou název Jak se bránit 
sociální chudobě, respektive Jak se brá-
nit proti pachatelům kriminality. 

Vzhledem k tomu, že je o bezplatné 
besedy velký zájem, je vhodné se na 
ně předem přihlásit. K tomu využijte 
e-mail nebojtesepolicie@seznam.cz.

Více na str 5.  -pk-

Z osadních výborů
Jihlavští zastupitelé zřídili nový osadní výbor Hruškové Dvory a zvoli-

li jeho pět členů: Magdu Dědkovou, Romana Práška, Lukáše Marka, Jaro-
míra Marečka a Milana Novotného. Současně zvolili za předsedkyni Magdu 
Dědkovou. V osadním výboru Pávov rezignovala jeho předsedkyně Veronika 
Dáňová. Za předsedu osadního výboru v Pávově zvolili zastupitelé JUDr. Marti-
na Laceka. Nově zvoleným členem výboru se stal Tomáš Smazal. -r-

Voda na cyklostezce a veřejné WC

Primátor 
(z)odpovídá

Zeptejte se

Své dotazy primátorovi Petru Ryškovi nám zastílejte na adresu: 
dawidowicz@jihlavske-listy.cz. 

JN: Zavřela se radniční restaurace a 
město tak přišlo o jedny veřejné toa-
lety. Jak to vyřešíte? Stejně tak chy-
bí cedule (šipky), které by na veřejná 
WC odkazovala. Jak se turisté mají 
dozvědět, kde jsou? 

Primátor Ryška: Fungující veřejná 
WC v centru města jsou pro nás důleži-
tá. Proto i v radniční restauraci, která je 
nyní uzavřená, plánujeme ponechat WC 
přístupná a v provozu. 

Znovuotevření těchto WC plánuje-
me během 14 dní. Prodlení bylo způ-
sobeno zajištěním dozoru a vyřeše-
ním některých technických náležitostí. 
Nadále bude také veřejně přístupné WC 
ve Zlaté hvězdě a nově se zpřístupní WC 
v restauraci Zverimex. Také umístění 
směrových cedulích, které by na veřejná 
WC odkazovaly, se připravuje a budou v 
dohledné době instalovány.   

víc než děti.
Pak následuje klasické seznamo-

vací kolečko, kdy si všichni řekneme 
své jméno, o jakém dopravním pro-
středku bychom se chtěli dozvědět 
víc a proč.

Atmosféra pohltila nejen druháč-
ky, ale i mě, paní asistentku a paní 
učitelku třídní, a tak jsme se zapoji-
ly také.

Čtyřicet pět minut uteklo nesku-
tečně rychle a zvonění nám dalo sig-
nál, že můžeme jít do terénu.

Už teď si říkám, jak moc bych si 
přála, abych před 30 lety zažila taky 
takovou výuku. Nostalgie je o to 
větší, že se nacházíme ve škole, kde 
jsem absolvovala povinnou školní 
docházku.

Před budovou školy děti dostanou 
křídy a mají ve skupinkách plnit úkol 
- čárkovat si, kolik projelo osobních 
aut, nákladních aut a pak dalších 
dopravních prostředků. Trénují se 
tedy počty. 

Poté společně koukáme na jízdní 
řády nebo čteme z jízdenek potřeb-
né informace. Během cesty na vla-

kové nádraží, kterou absolvujeme 
autobusem, sledujeme okolní kraji-
nu a paní Tkadlečková upozorňuje 
například na most, kde dříve jezdily 
tramvaje, nebo na soutok řek Jihlavy 
a Jihlávky, který míjíme.

Děti se vlastně učí, aniž by o tom 
věděly, a co víc, klasické čtení je 
doplněno praktickými znalostmi. 

Na vlakovém nádraží zjišťujeme 
z cedule, v kolik náš vlak do Starých 
Hor odjíždí. Děti vybalují svačinky a 
paní učitelka Alena je učí, jak si kou-
pit jízdenku.

„Dobrý den, prosím jednu dětskou 
jízdenku do Starých Hor,“ opakují po 
ní děti sborově a pomalu přichází 
k okénku, kde jim velmi milá paní za 
přepážkou trpělivě naslouchá, a co 
víc, trénuje s nimi i počty.

„Když mi dáš ´dvacku´ a jízdenka 
stojí devět, kolik ti vrátím?“ Děti jsou 
šikovné a bez problému si umí spo-
čítat vrácenou částku.

Někdo si kupuje lístek poprvé 
v životě a je mírně nervózní, někdo 
už jde k pokladně jako ostřílený 
mazák. Mezi takové patří i Jiřík. 

„Už jsem si kupoval jízdenku do Tel-
če,“ odpovídá klouček, který jezdí na 
výlety vlakem s rodinou.

Vlakem cestuje i Elizabeth, ale 
jízdenku si sama ještě nekupovala, 
jenom zmrzlinu.

Terezka si lístek kupovala poprvé a 
chtěla by cestovat víc. Nejvíc ji láká 
Praha a ze zahraničí by ráda jela na 
Slovensko.

Zuzance se nejvíce líbilo povídání 
o tom, jak se rozpozná nákladní auto 
od osobního. To dosud ještě nevě-
děla.

Cestu vlakem už s dětmi neab-
solvuji. Vracím se zpět do redak-
ce a říkám si, že naše školství by si 
zasloužilo víc tematických hodin 
než jednu týdně

 Více na str 8. 

JN: Na cyklostezce u Plastikovu 
jsou ve zdi díry, kterými v případě 
deště teče z prostoru fi rmy voda na 
cyklostezku. V zimních měsících 
zde bylo velmi kluzko a nebezpečno 
pro chodce, natož, kdyby tam někdo 
jel na kole (jsou i tací). Co s tím? 

Primátor Ryška: O dírách, ze kte-
rých může téci dešťová voda ze dvo-
ra Plastikovu na cyklostezku, víme. 
Tyto díry bohužel sloužily jako 
odtok z areálu již dříve a nenašlo se 
jiné řešení odtoku, proto byly pou-
ze opraveny a zůstaly na svém místě. 
Také vodoprávní úřad nám při stavbě 
sdělil, že tento odtok dešťové vody z 
areálu Plastikovu musíme zachovat. 

Situaci budeme ale monitorovat, a 
pokud by se jednalo o opravdu zásad-
ní problém, zkusíme se k němu ješ-
tě vrátit a řešit situaci buď nějakou 
údržbou tohoto úseku, nebo snahou 
o nalezení technického řešení, které 
ale v tuto chvíli nevím.


